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21451 Wijziging van de Wet op het basisonderwijs, de
Overgangswet WBO, de Interimwet op het
speciaal onderwijs en het voortgezet speciaal
onderwijs en de Overgangswet ISOVSO in
verband met enkele technische wijzigingen en
van de Overgangswet WBO in verband met de
verlenging tot 1 augustus 1992 van de
verplichting om 1 kleuterleidster aan de school
verbonden te hebben

Nr. 5 NOTA NAAR AANLEIDING VAN HET VERSLAG
Ontvangen 29 maart 1990

In deze nota naar aanleiding van het verslag wil ik gaarne reageren op
de vragen en opmerkingen die in het verslag zijn opgenomen.

De leden van de fractie van de V.V.D. kunnen in grote lijnen
instemmen met de inhoud van het wetsvoorstel. Zij vragen of en zo ja
wanneer de regering van plan is op de pedagogische academies voor
basisonderwijs (pabo's) een specialisatie introduceren voor het les geven
aan jonge kinderen, zoals de Voorlopige adviesraad voor het basison–
derwijs, het speciaal onderwijs en het voortgezet speciaal onderwijs
(Arbo) in het advies «Spelen en jongleren» aangeeft, dan wel op pabo's
het onderwijs aan kinderen voor alle studenten centraal te stellen.

Op 16 februari 1990 heb ik de beleidsnotitie «Perspectief voor de
Pabo» naar de Voorzitter van de Tweede Kamer gezonden. In deze
beleidsnotitie over de ontwikkeling van de opleiding tot leraar basison–
derwijs wordt in paragraaf 4.2 uitvoerig ingegaan op de mogelijkheid van
specialisatie/differentiatie op de pabo's. Kortheidshalve verwijs ik de
leden van de fractie van de V.V.D. naar deze beleidsnotitie die - zoals op
15 maart j.l. is besloten door de vaste Commissie voor onderwijs en
wetenschappen - voor het zomerreces in de Tweede Kamer zal worden
besproken. Op 5 maart 1990 is mij het rapport «Spelen en jongleren»
door de Arbo aangeboden. Over mijn standpunt ten aanzien van dit
rapport beraad ik mij nog.

De leden van de fractie van de S.G.P. hebben met belangstelling
kennis genomen van het wetsvoorstel en delen van harte de zorg voor
het garanderen van deugelijk onderwijs aan het jonge kind en het
behouden van de verworvenheden van het kleuteronderwijs in de basis–
school. Zij vragen zich echter af in hoeverre in de praktijk nog aan de
verplichting kan worden voldaan om een kleuterleidster aan de basis–
school verbonden te hebben, omdat dat nu reeds voor sommige scholen
problematisch kan zijn. Zij vragen dan ook hoe deze situatie wordt
ingeschat en hoe zal worden omgegaan met de mogelijkheid tot het
verkrijgen van een vrijstelling van deze verplichting.
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De voorgestelde redactie van artikel E14, vierde lid, van de OWBO
behelst dat tot 1 augustus 1992 aan elke basisschool minstens één
onderwijsgevende verbonden moet zijn met de oude kleuteronderwijsbe–
voegdheid. Dit is een verruiming van de bepaling die geldt tot 1 augustus
1990. In het «oude» artikel werd geregeld dat er een groepsleerkracht
aan de school verbonden moest zijn. Aan de «nieuwe» voorwaarde is ook
voldaan als er iemand die tot de schoolleiding behoort, in het bezit is van
de kleuteronderwijsbevoegdheid. Ik verwacht dan ook niet dat in de
praktijk problemen zullen ontstaan omdat juist als gevolg van deze
verruiming een groter aantal leerkrachten aan de gestelde voorwaarde
zal voldoen. Immers, bij de samenvoeging in 1985 van de «oude»
kleuterscholen en lagere scholen tot basisscholen zijn vele kleuterleid–
sters in de schoolleiding opgenomen. In het geval er toch geen onder–
wijsgevende is met de kleuteronderwijsbevoegdheid, kan op verzoek van
het bevoegd gezag ontheffing van de verplichting in artikel E14, vierde
lid, van de OWBO worden verleend indien naar de mening van het
bevoegd gezag één van de leerkrachten over voldoende deskundigheid
met betrekking tot het onderwijs aan de jongste kinderen beschikt. Indien
het een ontheffing van 12 uur of meer betreft wordt tevens advies aan
de rijksinspecteur voor het basisonderwijs gevraagd. Bij de beoordeling
van het verzoek kan het aantal kleuters dat op de basisschool aanwezig
is een rol spelen. De ontheffing zal niet worden verleend indien het
bevoegd gezag nog verplichtingen heeft ten opzichte van personen in
bezit van de kleuteronderwijsbevoegdheid, omdat zij vallen onder de
regeling met betrekking tot voorrangsbenoemingen.

De Staatssecretaris van Onderwijs en Wetenschappen,
J. Wallage
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